
 
  

9. maj 2017 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Er der planer for at rive den gamle fabriks kajanlæg ned? 

2. Hvis den gamle fabriks kajanlæg skal rives ned, hvornår vil man starte?  

3. Hvordan benytter man kajanlægget i Kangaatsiaq i dag? 

4. Hvis brugen af kajanlægget i Qasigiannguit er steget, og hvis der skal bygges 

et nyt fordi den ikke mere er tidssvarende, er den så med som en 

førsteprioritet fra Naalakkersuisuts side? 

(Medlem af Inatsisartut, Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit)   

 

Begrundelse: 

Den gamle fabriks kajanlæg er til stor nytte for borgerne og fiskeflåden indenfor 

erhvervsudøvelse. Hvis den gamle fabriks kajanlæg skal rives ned, vil det have stor indflydelse 

på erhvervslivet i byen, og derfor stiller jeg hermed ovenstående spørgsmål. 

Kajanlægget i Kangaatsiaq bliver specielt benyttet af KNI A/S, Arctic Umiaq Line, Royal 

Greenland, af fiskerne samt af sandsugerne, og selvfølgelig af mange andre. På grund af flere 

torsk sker der en hurtig udvikling indenfor fiskeriet, og fiskerne har ønsker om udvikling på 

baggrund af deres behov og værdier.  

Kajanlægget er blevet for småt og er endda til fare for mennesker ved losning og lastning. 

Jeg vil være glad for et svar indenfor 10 dage, som reglerne jo også foreskriver det.  

  

 

 


